
8. Fremtidig organisering af fællesråd

Udvalget skal tage stilling til om forslaget om etablering af to årlige ”fællesrådsmøder” i stedet for de 

nuværende separate fællesrådsmøder skal gennemføres. 

INDSTILLING OG Beslutning

Børne- og Ungdomsforvaltningen (BUF) indstiller til Børne- og Ungdomsudvalget 

(BUU),

at forslag om etablering af to årlige fællesrådsmøder i stedet for de nuværende 1.

ikke gennemføres og at de eksisterende fora opretholdes

at forvaltningen tilrettelægger et arbejdsseminar med de berørte deltagere i de 2.

eksisterende fællesråd i september/oktober 2008 med henblik på at finde en 

fremtidig form på og struktur for fællesrådsmøderne

Problemstilling

Børne- og Ungdomsudvalget besluttede på mødet d. 27. februar 2008 at forslag ”til etablering af to 

årlige fællerådsmøder med brugere, forældre og medarbejdere fra skoler og institutioner samt at de 

eksisterende fællesråd og det fælles forældreforum nedlægges” sendes til høring i de berørte 

dialogfora m.fl. Forlaget blev fremlagt, da forvaltningen oplever, at disse fora ikke fungerer efter 

hensigten som dialog og rådgivende fora om brugernes og forældrenes forventninger og behov, men 

at der i stigende grad diskuteres fagfaglige problemstillinger og økonomi samt orientering fra 

udvalgsmøderne. Desuden oplever forvaltningen et behov for et samlet forum, hvor hele 0 – 18 års 

området tænkes i en sammenhæng inden for kerneområderne dagtilbud, skole, fritid, ungdom, 

sundhed, integration og støtte til børn og unge med særlige behov. 

Løsning

Generelt bliver forslaget til ændring af mødestrukturen dårligt modtaget blandt høringsparterne og 

svarene peger på, at de eksisterende fora bør bevares. Se bilag 1 og 2.   

Forvaltningens forslag bestod af to årlige 3 – 4 timers møder, hvor grundlaget for børn og unges 

udvikling, trivsel og livsglæde kunne diskuteres. 

Mødernes formål:

at sikre en tæt og aktiv dialog mellem politikere og brugere/forældre for hermed at sikre det -

bedst mulige beslutningsgrundlag

at udvikle større kendskab og forståelse mellem politikere og brugere-

at drøfte børn og unges vilkår og udvikling samt behov og ønsker-

at drøfte ny lovgivning eller aktuelle emner at interesse for udviklingen af institutioner og -

skoler 

De eksisterende fællesråd er høringsberettigede, men alle de medlemmer der sidder i de eksisterende 

fællesråd er i forvejen høringsparter via deres deltagelse i skole- og institutionsbestyrelser, faglige 

organisationer samt forældre- og elevorganisationer.  



Høringssvar

Det er overvejende repræsentanter for folkeskolen, der har indsendt høringssvar. Generelt set har 

høringssvarene i overvejende grad forholdt sig til de eksisterende fora og ser forslaget til en fremtidig 

organisering som en forringelse. 

Man oplever, at to møder om året er for lidt, uagtet, at den nye organisering betyder møder af en 

længerevarende karakter, der vil give mulighed for at se bredt på Københavns børn og unge 

fremtidige vilkår. Man ser gerne at der afholdes flere møder, end det er tilfældet i dag. Ligeledes 

peges der på, at det bliver sværere, at tage specifikke sektorbestemte problemstillinger op. Disse 

problemstillinger er det muligt at diskutere i andre fora. 

I forhold til de eksisterende fora er der ærgrelse over, at politikerne ikke møder op til møderne – et 

svar udtrykker det således: ”under alle omstændigheder er det en forpligtelse, som udvalgt af BUU, 

at deltage i disse møder, så hvis man ikke deltager, udfylder man ikke sit hverv. Der må derfor 

lægges mere pres på de politikerrepræsentanter, der sidder i Fællesrådet for at få dem til at møde 

op”. 

Forvaltningen er af den opfattelse at politikerne går til mange møder, hvorfor en ny og bredere 

organisering med lidt mindre mødeaktivitet og med helhedsperspektiv i 0-18 års sammenhæng vil 

gøre det muligt for flere at deltage. 

Forslag

Forvaltningen foreslår på baggrund af høringssvarene, at de eksisterende mødefora fastholdes, og at 

der tilrettelægges et arbejdsseminar med samtlige berørte parter, dvs. forældre-, medarbejder- og 

brugerrepræsentanter, faglige organisationer, politikere og direktion/centralforvaltning.   

Seminariets formål vil være at finde en fremtidig form og struktur, hvor en givende og meningsfuld 

dialog kan udspille sig. 

Arbejdsbeskrivelser til brug for fællesrådene/et vil blive udarbejdet efter beslutning om fremtidig 

struktur og organisering.  

Økonomi

Forvaltningen estimerer at, der i forhold til afholdelse, forberedelse, udsendelse, referatskrivning o.a. 

af møder i de tre fora (4 x årligt) bruges 300 timer.  Hertil skal lægges udgifter til forplejning. 

Udgifter til afholdelse af et arbejdsseminar vil udgøre ca. 65.000 kr., som afholdes på BUU´s 

bevilling administration, funktion 6.42.42.1 Kommissioner, råd og nævn.  I beløbet er indregnet 

honorar til konsulentfirma. Forvaltningen vil deltage i forberedelse og afholdelse af 

arbejdsseminariet. Estimeret forbrug 30 timer. 

Videre proces

Hvis udvalget vedtager indstillingen, vil forvaltningen tilrettelægge arbejdsseminariet, som vil blive 

afholdt i september/oktober 2008. 

Bilag



Gennemgang af høringssvar1.

Indkomne høringssvar2.

Else Sommer Jan Dehn

bilag

1. Gennemgang af høringssvar

2. Indkomne høringssvar

Indstillingen blev godkendt.

Afstemning:

Stemte for:

Stemte imod:

Undlod at stemme:

Tilstedeværende:

Allan Mylius Thomsen (Ø)

Bo Asmus Kjeldgaard (F)

Bo Normander (B)

Jan Andreasen (A)

Jesper Christensen (A)

Jesper Schou Hansen (V)

Jette Bergenholz Bautrup (A)

Majbritt Mamsen (K)

Signe Goldmann (F)

Afbud:

Louise Frevert (Løsgænger-lf)

Fraværende:

Lars Rasmussen (A)


